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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 08/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 20 de desembre de2012 
Horari: 19:30 h a 21:00 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Carles Bosch Masó, president 
Xavier Casas Hurtado, vocal de CIU 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona-Merinals-Can Gambús 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV Serra d’en Camaró 
Rossend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Pilar Altariba Vilarasau, vocal del grup altres entitats 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Josep Palau Grau, cap del Servei d’Obres d’Equipaments 
Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres Públiques 
Pilar Guzmán Alejo, tècnica d’Infrastructures de Comunicació 
Anna Lleixa Burriel, tècnica de Parcs i Jardins 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV Can Feu 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
María Rodríguez Abellán, vocal de les entitats juvenils 
Joan Cosp Girbau, vocal de les entitats de comerciants 
Marina Duran Díaz, vocal del grup altres entitats 
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
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Pol Gibert Horcas, vocal del PSC 
Sergi Mestre García, vocal de les entitats culturals 
Jordi Argemí Alberich, vocal de les entitats esportives 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Fernando Fernández Moyano, CAP Lepant – Merinals 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació remodelació del Passeig de la Plaça Major. 
3. Donar compte del reinici de les obres de perllongament dels ferrocarrils.  
4. Campanya de poda hivern 2012/2013. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells, del districte de 30 d’abril de 1997, el president d’aquest ple del dia 20 de 
desembre, el senyor Carles Bosch Masó, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
En primer lloc el Sr. Bosch disculpa a la Sra. Farrés i al Sr. Carné per no haver pogut assistir 
al Consell d’avui i dóna la benvinguda a tots els assistents.  
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El Sr. Bosch demana si els vocals volen fer esmena a l’acta anterior i, atès que no n’hi 
ha cap, l’acta de la sessió del 8 de novembre queda aprovada per unanimitat. 

 
 
2. Presentació remodelació del Passeig de la Plaça Major 
 

El Sr. Bosch presenta a la Sra. Martínez, cap del Servei d’Obres Públiques, que 
explicarà l’avantprojecte de la primera fase de la remodelació del Passeig de la Plaça 
Major.  
 
En relació amb el que comenta el president, la Sra. Martínez explica que el que s’està 
presentant ara és l’avantprojecte de la primera fase de la remodelació del Passeig de la 
Plaça Major, que va des de la Plaça de l’Àngel fins el carrer Palanca. 
 
La Sra. Martínez explica que el mes de febrer de 2012 es va fer una primera reunió amb 
entitats i grups municipals per començar a redactar el projecte. El mes de juliol es va fer 
el projecte executiu per poder licitar les obres. 
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La remodelació de la fase 1 compren la Plaça de l’Àngel, el Passeig Manresa i el carrer 
Palanca. La intenció és que les obres que es facin ara no s’hagin de retocar desprès 
amb fases posterior, per tant estem parlant d’una obra definitiva.  
 
Pel que fa a la mobilitat, la Sra. Martínez comenta que les característiques principals 
seran que la circulació pel Passeig Manresa quedarà igual que està ara; és a dir, 
circularan serveis, l’autobús i veïns. El paviment de la calçada i la vorera quedaran a un 
sol nivell. Això permetrà l’ampliació de les voreres, per crear un espai d’estada. 
 
Pel que fa a la Plaça de l’Àngel, la Sra. Martínez, comenta que serà un espai lligat al 
Passeig Manresa, accessible a un sol nivell, amb nou arbrat i una nova zona de jocs 
infantils.  
 
El carrer Palanca també quedarà al mateix nivell que el Passeig Manresa, el paviment 
de pedra natural serà igual que el de la resta de carrers peatonals del centre. Al final del 
carrer Palanca s’instal·larà una nova zona de càrrega i descàrrega. 
 
En aquesta obra de remodelació també es millorarà el sistema d’enllumenat públic, amb 
la instal·lació de llums led. I es renovarà la instal·lació semafórica, per regular el trànsit 
rodat així com l’entrada i la sortida del nou aparcament que hi haurà sota del Passeig de 
la Plaça Major.  
 
La Sra. Martínez informa que s’han presentat un total de 22 empreses i que està previst 
que, un cop adjudicada la obra, aquesta comenci a mitjans del mes de gener de 2013. 
Primerament s’iniciaran les obres de la Plaça de l’Àngel, desprès el Passeig Manresa i 
per últim el carrer Palanca.  
 
A continuació s’obre un torn de paraules. 
 
El Sr. Tamborero demana saber si el Passeig Manresa serà de doble sentit de 
circulació. 
 
La Sra. Martínez explica que aquest ha estat un tema molt debatut. Però serà de doble 
sentit de circulació, tal i com funciona actualment., només per serveis i veïns. 
 
La Sra. Acero demana pel sortidor d’aigua.  
 
La Sra. Martínez aclareix que aquesta primera fase acaba en el c. Palanca, per tant el 
sortidor no està contemplat. En el projecte executiu si que hi ha la voluntat d’instal·lar 
algun element d’aigua, però serà en properes fases.  
 
El Sr. Perarnau demana saber si a l’inici del Passeig Manresa, on està la rampa del 
parquing, també hi haurà doble sentit de circulació o si només serà pel transport públic.  
 
La Sra. Martínez comenta que aquest tram estarà regulat per semàfors, això servirà per 
la circulació i per l’entrada i la sortida del parquing. 
 
El Sr. Tamborero demana pel termini d’execució de la obra.  
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La Sra. Martínez comenta que està previst que siguin sis mesos.  
 
El Sr. Casanovas demana saber si per acabar la obra del parquing hauran d’afectar a 
les obres de la primera fase del Passeig.  
 
El Sr. Palau explica que aquesta obra serà simultània, per fer les obres del parquing no 
caldrà interrompre les obres en superfície. 

 
 

3. Donar compte del reinici de les obres de perllongament dels ferrocarrils 
 
El Sr. Bosch presenta al Sr. Palau, cap del Servei d’Obres d’Equipaments.  
 
El Sr. Palau pren la paraula i comenta que aquest punt, en teoria, ho tindria que explicar 
la Generalitat de Catalunya, que va ser la que va aturar les obres; tot i així comenta que 
està previst fer una comissió de seguiment de les obres amb la Generalitat per tractar el 
tema de Gràcia i Can Feu.  
 
El Sr. Palau fa una petita cronologia de com està la situació de la obra dels FGC a 
Sabadell, actualment. Comenta que el conveni pel soterrament de les vies de Gràcia i 
Can Feu es va signar al juliol de 2012. L’octubre del mateix any es van reiniciar les 
obres del perllongament dels FGC i la Generalitat sempre ha mantingut la data de fi 
d’obra, l’any 2015.  
 
Es fa un repàs de com estan actualment els treballs en cada un dels punts on es fa obra 
de Metro, a través d’unes projeccions.  
 
Destaca que ja s’ha procedit al desmuntatge de la tuneladora, que estava a Sabadell 
Estació des de que es van aturar les obres, i ja s’està preparant per començar a fer el 
segon túnel del perllongament dels FGC.  
 
Pel que fa a Sabadell Estació, el Sr. Palau comenta que no tenen més calendari que el 
que s’ha anat donant fins ara, que és la Generalitat la que ha de donar noves dates de 
treballs en aquesta zona i en la via provisional.  
 
El Sr. Palau comenta que, durant l’aturada de les obres, el que s’ha intentat es garantir 
la màxima seguretat de les zones en superfície per tal d’evitar el deteriorament.  
 
El Sr. Puigdellivol demana per la finalització de les obres. El Sr. Palau comenta que la 
Generalitat sempre ha mantingut la data de finalització de les obres.  
 
El Sr. Perarnau demana per la viabilitat del soterrament, en especial pel tema de les 
plusvàlues i el cost econòmic. Afegeix també, que troba molt negatiu que si la 
Generalitat fa tota la obra hagi de ser la ciutat qui pagui els 400 metres del soterrament.  
 
El Sr. Bosch comenta que no podem renunciar al soterrament de les vies perquè la 
Generalitat no vulgui assumir el cost de la obra, ja que serà un bé per la ciutat de 
Sabadell.  Pel que fa al tema econòmic, afegeix que el moment és molt complicat i difícil 
però que la voluntat és soterrar aquests 400 metres.  
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El Sr. Casanovas comenta que una cosa és el conveni en paper i una altra molt diferent 
és la realitat de les obres; l’Agrupació de Veïns de Gràcia està preocupada pel termini 
d’execució de les obres, comenta que s’ha d’estudiar molt bé el conveni i decidir que fer 
abans que la obra torni a arribar a Gràcia. En especial es refereix al funcionament de la 
via provisional, el transport fins al centre, etc. 
 
El Sr. Palau comenta que això serà objecte d’una comissió especial a principis de 2013.  

 
 

4. Campanya de poda hivern 2012/2013 
 
El Sr. Bosch presenta a la Sra. Lleixa, tècnica de Parcs i Jardins, qui a través d’un 
power point, presenta la campanya de poda 2012/2013. 
 
La Sra. Lleixa explica que durant tot l’any es fa poda als diferents arbres de la ciutat, 
però la campanya forta es fa a l’hivern per aprofitar la parada vegetativa de l’arbre, de 
novembre a març, aproximadament.  
 
La Sra. Lleixa comenta que la poda es fa en especial, per apartar els arbres de les 
façanes i evitar molèsties, treure branques mal dirigides, malaltes o mortes que puguin 
causar molèsties al mateix arbre, a la calçada o a les línies de serveis.  
 
Els diferents tipus de poda que es fan són aquests: 

 
• Brocada: es fa a moreres i pollancres, ja que aquests arbres fructifiquen en les 

branques que broten el mateix any i els seus fruits provoquen molèsties quan 
cauen a terra.  

 
• Retall: es fa especialment a les truanes per tal de retirar els fruits que s’han produit 

als límits de la capçada abans que caiguin a terra i l’embrutin. 
 

• Manteniment: és la poda més comuna, es tracta de suprimir branques mortes, 
trencades o mal dirigides, conservant en tot moment el volum de l’arbre.  

 
• Reducció de capçada: s’aplica a aquelles espècies o carrers en que l’actuació de 

poda ha de ser més intensa per adequar el volum de les capçades a l’espai 
disponible.  

 
• Formació: poda que s’aplica als arbres petits per afavorir el desenvolupament 

adequat a la seva estructura natural.  
 

La Sra. Lleixa fa saber que les llistes de poda de cada districte s’elaboren a partir de les 
visites periòdiques que es fan a tots els carrers i espais públics de la ciutat, i 
posteriorment es comparen les dades amb la poda realitzada en els darrers 3 anys.  
 
Alguns carrers, informa, es poden cada any, degut a les característiques pròpies de 
l’espècie i de la seva ubicació.  
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En aquest sentit, la Sra. Lleixa comenta que durant tot l’any s’atenen i es valoren 
peticions veïnals, i si s’escau s’executa el treball de poda.   
 
Elements de Poda del Districte 5è: 
 

• c. d' Apel.les Mestres 
POPULUS ALBA PYRAMIDALLIS 7 Manteniment 

• c. d' Horta 
FIRMIANA SIMPLEX 4 Manteniment 

• c. d' Urà 
MORUS ALBA 2 Brocada 

• c. de Bernat Metge 
PLATANUS X HISPANICA 50 Manteniment 

LIGUSTRUM JAPONICUM 6 Retall 

• c. de Boccaccio 
MORUS ALBA FRUITLESS 89 Brocada 

• c. de Costa i Deu 
MELIA AZEDARACH 13 Manteniment 

• c. de Joaquim Blume 
LIGUSTRUM JAPONICUM 42 Retall 

• c. de La Palma 
PLATANUS X HISPANICA 50 Manteniment 

SOPHORA JAPONICA 31 Manteniment 

• c. de Martínez de la Rosa 
ACER NEGUNDO 26 Manteniment 

• c. de Narcís Monturiol 
MELIA AZEDARACH 76 Manteniment 

• c. de Puig i Cadafalch 
LIGUSTRUM JAPONICUM 19 Retall 

• c. de Raimon Casellas 
LIGUSTRUM JAPONICUM 4 Retall 

• c. de Rocafort 
ROBINIA PSEUDOACACIA UMBRACULIFERA 11 Manteniment 

ROBINIA PSEUDOACACIA 10 Manteniment 

PLATANUS X HISPANICA 99 Manteniment 

• c. de Rodes 
CELTIS AUSTRALIS 19 Manteniment 

• c. de Sant Ferran 
MORUS ALBA 58 Brocada 
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• c. de Sobarber 
CATALPA BIGNONIOIDES 6 Manteniment 

• c. de Tamarit 
CATALPA BIGNONIOIDES 14 Manteniment 

• c. de Viladomat 
PLATANUS X HISPANICA Reducció 

• c. de Villarroel 
FIRMIANA SIMPLEX 20 Manteniment 

• c. del Doctor Balari 
ACER NEGUNDO 36 Sanejar 

• ctra. de Barcelona 
MORUS ALBA FRUITLESS 10 Manteniment 

MORUS ALBA 9 Brocada 

• ctra. de Bellaterra 
LIGUSTRUM JAPONICUM 9 Retall 

• ctra. de Terrassa 
PLATANUS X HISPANICA 50 Manteniment 

BRACHYCHITON POPULNEUM 4 Manteniment 

ACER SACCHARINUM 50 Manteniment 

• ptge. de Rovira i Virgili 
ACER NEGUNDO 28 Manteniment 

• rbla. d' Ibèria 
ACER SACCHARINUM 25 Manteniment 

• Vorera PL Filipines 
SOPHORA JAPONICA 15 Manteniment 

 
La Sra. Llamas demana per la processionària de la Plaça del Treball.  
 
La Sra. Lleixa explica que durant tot l’any s’atenen les plagues. La processionària és un 
tema de primera categoria i que sempre s’atén; ara no hi ha a la Plaça del Treball, però 
si apareix ja es tractarà.  
 
El Sr. Puigdellivol demana saber si es retiraran les soques de les palmeres que han 
mort pel morrut.  
 
La Sra. Lleixa comenta que aquests elements s’aniran retirant poc a poc, ja que és molt 
costós, pel tema del transport, han d’anar a un abocador especial, etc.  
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5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 
 
En aquesta sessió, s’ha de donar compte del Consell Sectorial de Salut, celebrat el 
passat 28 de novembre de 2012 i del Consell Municipal de l’Esport, celebrat el passat 
29 de novembre de 2012. 
 
El Sr. Perarnau, representant en el Consell de Salut, va excusar la seva absència igual 
que la Sra. Altariba, representant en el Consell Municipal de l’Esport.   
 
S’enviaran les actes d’aquests consell sectorials, un cop estiguin disponibles.  

 
 

6. Comunicacions 
 
La Sra. Pineda pren la paraula i comenta que hi ha les següents comunicacions: 
 
En el Consell del Dt5 del passat 29 de maig, la Sra. Llamas va comentar que a la Plaça 
del Treball hi havia un incivisme molt gran per part dels propietaris dels gossos, ja que 
els portaven deslligats.   
 
El seguiment a la Plaça del Treball per gossos deslligats ha finalitzat. Es va iniciar 
incloent-lo al Pla de Convivència, han intervingut la Unitat Canina i la USR de Policia, 
que han fet seguiment i vigilància intermitent al lloc. En total gairebé 50 intervencions 
des de principis de Juny. 

 
En el Consell del Dt5 del passat 8 de novembre, el Sr. Sala va demanar la poda dels 
arbres de l’IES Pau Vila, ja que envaeixen la vorera del c. Viladomat i del c. Jacint 
Verdaguer.   
 
S’ha passat nota a Educació, ja que l’edifici de l’IES Pau Vila és de la Generalitat de 
Catalunya i des de l’Ajuntament de Sabadell només podem demanar que es faci 
aquesta poda, però no actuar. També s’ha demanat que es revisin els arbustos del 
CEIP Teresa Claramunt, per si aquests també poden provocar molèsties als vianants.  
 
En el decurs d’aquests dies, totes les entitats del Districte rebran una carta per informar 
que en el proper Consell de Districte s’escollirà la Medalla d’Honor que cada Consell 
atorga a les entitats o personalitats destacades del Districte i de la ciutat.  
 
En aquest sentit, el Sr. Tamborero comenta que aquest any el CEIP Arraona fa 50 anys, 
i per la tasca que desenvolupa al barri, des de l’AV Merinals faran la proposta perquè la 
medalla se li atorgui a aquest centre.  

 
 

7. Torn obert de paraules 
 

El Sr. Tamborero fa les següents consideracions. 
 



 54

Al núm. 91-92 del Polígon Merinals hi ha un arbre que està molt inclinat, demana que es 
vagi a mirar per evitar accidents.  
 
Torna a haver molts coloms al Polígon Merinals. En aquest sentit, la Sra. Pineda 
informa que aquest any s’han fet tres captures, i comenta que el problema és que hi ha 
una veïna que els hi dóna menjar. El Sr. Bosch comenta que es tornarà a passar a 
Salut.  

 
Hi ha molts carros de la compra abandonats pel carrer Malta i per l’interior del Polígon. 
La Sra. Pineda comenta, tal i com ja ha fet en altres ocasions, que des de Espai Públic 
es treballa per evitar aquest fet i hi ha una brigada que es dedica a la retirada d’aquests 
elements; que ens facin arribar el llistat i es retiraran el més aviat possible.  

 
Hi ha molts mobles vells abandonats pel barri. La Sra. Pineda comenta que això és un 
tema de civisme, als contenidors hi ha un número de telèfon on poden trucar per la seva 
retirada. Tot i així també hi ha una brigada que es dedica a la retirada d’aquests 
elements abandonats.  
 
En relació amb el darrer punt expressat pel Sr. Tamborero, la Sra. Llamas comenta que, 
des de l’Agrupació de Veïns de Gràcia, han fet fotos dels mobles abandonats i les han 
penjat als contenidors de la zona, per tal que els que abandonen els mobles prenguin 
consciència de la mala imatge que això dóna al barri.  
 
Al trobar-se en una altra reunió, el Sr. Sala, ens ha fet arribar un correu electrònic amb 
diferents consideracions, per tal que constin en acta:  

 
• En la darrera sessió del Consell del Districte va demanar que calia esporgar els 

arbres i plantes que envaeixen les voreres del carrer de Jacint Verdaguer entre 
Cellers i Viladomat, a l’entorn de l’IES Pau Vila. D’aquesta demanda, s’ha fet 
retorn en el punt anterior.  

 
• Fa uns dies, el Sr. Sala, va estar al Punt Blau, i fa les següents consideracions: 

 
- Cada vegada haig de donar les meves dades (DNI, Nom, Matrícula, Barri, 

etc.). ¿com es que no es crea una base de dades a la primera vegada i 
després només amb el DNI ja surt tot. 

 
- Em va semblar que els empleats no tenen la informació necessària dels canvis 

de normativa interna que hi han, cosa que a vegades els obliga a fer un paper 
poc galdós i crea punts de conflicte. Les normes i les seves variacions les 
haurien de tenir i/o rebre-les per escrit i poder-les mostrar a l’usuari quan 
calgués. 

 
- Es veu que només els industrials de Sabadell poden deixar runa allà. ¿perquè 

no tenen accés a una base de dades que quan els arribi algú a deixar runa 
puguin certificar que és de Sabadell i no s’hi hagin de discutir?. Això passa 
perquè els de fora es veu que han de pagar un cànon i aquí comença el 
problema. 
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Atès que no hi ha més paraules demanades, el Sr. Bosch conclou la sessió desitjant a 
tots els vocals un molt Bon Nadal i un Bon Any 2013.  

 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretaria delegada      Vist i plau 

El president 


